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Platform Financieel Domein op 8 februari 2024 
 
 

Bijeenkomstimpressie door Marc Teutelink, wethouder van gemeente 
Enschede 

 

De bijeenkomst van de financiën wethouders van de VNG 
Overijssel wordt altijd goed bezocht; ook vandaag was het 
weer volle bak en waren de meeste van mijn 25 collega’s 
en college de Bree van de provincie aanwezig samen met 
onze zeer gewaardeerde ambtelijke ondersteuning. Ook 
weer mooi om te zien dat David Rietveld en collega’s ons 
wederom opwachten en we kijken dan ook allemaal weer 
uit naar de vermakelijke illustraties en plaatjes in zijn 
presentaties ter ondersteuning van zijn serieuze 
boodschappen. De laatste periode worden die wat 
minder; wellicht vanwege het naderende zicht op het 
ravijn, of de afgrond zoals sommige van mijn collega’s die 
noemt. 
 
Dit keer was ik met de trein vanuit Enschede; het 
zogenaamde boemeltje waarbij je elk perron tussen 
Enschede en Raalte zo’n beetje uitgebreid kunt 
inspecteren. Ook weer een zen ervaring op zich, waarbij ik ruim de gelegenheid heb gehad om stukken 
voor te bereiden. Dat het allemaal wat krapper op elkaar kruipt qua planning nemen we maar op de 
koop toe. Was wel blij dat onze “actieve Overijsselaar” Harry Scholten aanbood om me mee te nemen 
naar onze gezamenlijke volgende afspraak. Nogmaals dank daarvoor. 
 
Eenmaal zittende viel het mij op dat er een strikte verdeling was in de raadszaal waar we vergaderden. 
Aan de ene zijde alleen maar blauwe pakken, aan de andere zijde spijkerbroeken en colberts; de 
voorzitter was in het roze. Gelukkig allemaal even serieus in de hoogstaande discussies, dus maakt 
allemaal niets uit. 

 
De bijeenkomst was doorspekt met 
het ravijnjaar. Die komt bij elk 
onderwerp weer ten sprake. Bij de 
mededelingen werd uitgebreid stil 
gestaan bij de motie die Enschede 
heeft ingediend bij de VNG, het 
artikel in de Volkskrant en werd 
positief gereageerd op de oproep om 
samen met ons de 
teruggeefgesprekken voor te 
bereiden. Mijn oproep was om vooral 
een inventarisatie te doen en niet 
alvast politiek te bedrijven; dat komt 
later wel. Vanwege de grote 

hoeveelheid gemeenten die mee willen werken, moeten we even kijken hoe we dit gaan doen qua 
proces om te voorkomen dat we in een Poolse landdag terecht komen. De oproep van David om vooral 
ook samen met de VNG te werken en mee te nemen wat er al ligt, nemen we natuurlijk mee. 
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In dit kader was er ook een oproep om een extern bureau een verdere inventarisatie te laten doen over 
de daadwerkelijke effecten van het ravijn; meerdere gemeenten hebben reeds maatregelen genomen 
(bezuinigen, verhogen belasting en lagere ambities opnemen min de begrotingen) in plaats van te 
voldoen aan de oproep van de VNG om de tekorten expliciet te maken en te laten zien. Hierdoor zijn de 
effecten niet helemaal goed zichtbaar te maken en daarom wordt er nog een extra onderzoek gedaan 
waarmee dit wel zichtbaar wordt.  
 
Ook de volgende discussie had weer raakvlakken met het ravijnjaar. Dat ging over het gebruik van de 
surplus van de algemene reserve voor structurele doeleinden. Daar wordt de komende begroting mee 
geëxperimenteerd. Veel gemeenten ageerden hier tegen: structurele financiering met incidentele 
middelen wordt niet gezien als een goed middel. Daartegen wordt ook gewaarschuwd voor misbruik 
door het rijk: “Maak eerst de 
algemene reserve op”, vaak ook nog 
eens middelen die aan het einde van 
het jaar nog bij ons komen en dan ten 
onrechte op de jaarrekening als 
overschotten komen te staan. Er 
wordt steeds meer aan onze 
autonomie geknabbeld en dat is geen 
goed teken. 
 
Het volgende punt was een vooruitblik 
op de BOVF planning van de VNG; 
David gaf aan dat er de komende 
periode veel bestuurlijke overleggen 
plaatsvinden; onder andere over de 
aanpassing van de herverdeling van het gemeentefonds op basis van de maatstaf gezin met lager 
inkomen. Die valt voor veel gemeenten behoorlijk negatief uit. De laatste boodschap was de uitsmijter: 
het advies van de VNG om alvast bijsturingen te onderzoeken en in de begroting op te nemen. Het 
wordt nu echt serieus. Enschede is al een tijdje bezig met een traject “Begroting en Organisatie in 
balans” om alles in beeld te brengen en scenario’s op te stellen met bijsturingen. Bij ons gaat het om 30 
a 35 miljoen euro. Laten we elkaar vooral vast houden en de druk op het rijk maximaal opvoeren, want 
dit gaat echt serieus pijn doen bij ons allemaal. 
 
We hebben het einde van de bijeenkomst niet meer meegemaakt, omdat we eerder weg moesten. Maar 
het was wederom een productieve bijeenkomst. Als lunch stiekem een paar koeken meegenomen en 
toen weer op weg. Tot de volgende keer. 
 

 
 
 


